
PROTOKOŁ Nr XVIII/2008 
z Sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie  

odbytej w dniu 23 kwietnia 2008r. 
 

Ad pkt 1 i pkt 2. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Pietras. 

Powitał przybyłych na obrady radnych, Pana Burmistrza, pracowników urzędu oraz 

wszystkich zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

 Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 13 radnych, czyli 

stwierdził quorum wymagane do podejmowania prawomocnych  uchwał. 

Następnie Pan Przewodniczący poinformował iż w dniu dzisiejszym otrzymał wniosek 

5 radnych o wprowadzenie pod obrady sesji dwóch projektów uchwał, które to radni 

otrzymali przed obradami sesji. 

Pan Przewodniczący odczytał wniosek. Odczytał również pismo z policji. 

(wniosek oraz pismo z policji  w załączeniu do protokołu). 

Następnie Pan Przewodniczący wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla policji poddał pod 

głosowanie. Radni w głosowaniu jawnym przy obecności 13 osób jednogłośnie 

opowiedzieli się za wprowadzenie niniejszego projektu uchwały jako punkt 9 do 

porządku obrad. 

Drugi projekt uchwały w głosowaniu jawnym jednogłośnie został wprowadzony pod 

obrady jako punkt 10. 

Tym samym punkt 11 to odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych, punkt 12  – 

sprawy różne, punkt 13 – zamknięcie obrad sesji. 

W związku z powyższym projekt porządku obrad przedstawiał się następująco :  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  XVII sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Zapytania i interpelacje radnych. 

7. Sprawozdanie z przebiegu wykonania Budżetu Gminy Miejskiej  w Stąporkowie za 2007r. 
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a) zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego RIO w Kielcach w sprawie opinii o 

sprawozdaniach    z wykonania budżetu, 

b) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej  w sprawie absolutorium Burmistrzowi,  

c) zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego RIO w sprawie opinii o wniosku Komisji  

   Rewizyjnej, 

d) dyskusja 

e) podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stąporków na 2008r. 

11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

12. Sprawy różne. 

13.Zamknięcie obrad sesji. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad pkt 3. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś uwagi do protokołu z XVII sesji. 

Radni uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym 11 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi się” przyjęli 

protokoł z XVII sesji RM. 

Ad pkt 4. 

Pan Przewodniczący odczytał informację o działaniach między sesjami. 

( Informacja w załączeniu do protokołu) 

Ad pkt 5. 

Pan Burmistrz odczytał informację o działalności międzysesyjnej. 

(Informacja w załączeniu do protokołu) 

Ad pkt 6. 

Radna Barbara Telec – w związku z zapowiadaną w 2007r. modernizacją oświetlenia 

w całej gminie, zwróciła się z zapytaniem, czy modernizacja oświetlenia będzie 

wykonana w bieżącym roku. 

Sołtys Wąchała z Krasnej –  

- Od kilku lat upomina się o likwidację rozlewiska na drodze powiatowej biegnącej 

przez wieś Krasna na wysokości kościoła. W lipcu ubiegłego roku otrzymał ze 
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starostwa pismo, iż będzie to realizowane. Do dnia dzisiejszego nic nie jest jednak 

wykonane. 

- na wprost Ośrodka Zdrowia w Krasnej przy drodze powiatowej Zakład Energetyczny 

dokonał ścięcia sosny. Wysokość pozostawionego pnia wynosi ponad 0,5m. Jest to 

niebezpieczne dla ruchu drogowego i dlatego prosi o interwencję. 

Sołtys Dobrowolski z Lelitkowa –  

- w Lelitkowie jest przy moście ustawiony znak zakazu poruszania się po nim. Ludzie 

jednak przez niego przechodzą, co grozi niebezpieczeństwem. Obiecane przez gminę 

dreny od ubiegłego roku nie mogą dotrzeć. 

- zgłasza również aby dokonać remontu zdewastowanego przystanku autobusowego w 

Lelitkowie. 

Radna Iwona Makowska – zadała pytania: 

- jaka jest podstawa prawna finansowania przedszkola w Gosaniu, 

- czy wniosek aplikacyjny na budowę dróg zawiera również budowę drogi w 

Komorowie Dolnym. 

Ad pkt 7. 

a) Pan Przewodniczący spytał radnych, czy życzą sobie, aby Pani Skarbnik 

odczytała uchwałę Składu orzekającego RIO w Kielcach w sprawie opinii o 

sprawozdaniach z wykonania budżetu. Uchwała ta była odczytana na wspólnym 

posiedzeniu Komisji RM.  Radni odpowiedzieli, że nie ma takiej potrzeby.                 

( Uchwała w załączeniu do protokołu) 

b) Radna Barbara Telec, członek Komisji Rewizyjnej odczytała wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium Burmistrzowi.                                                     

( Wniosek w załączeniu do protokołu). 

c) Pan Przewodniczący odczytał uchwałę Składu Orzekającego RIO w sprawie 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej.                                                                      

( Uchwała w załączeniu do protokołu) 

d) Pan przewodniczący otworzył dyskusję nad Sprawozdaniem z przebiegu 

wykonania Budżetu Gminy za 2007r.                                                                     

Radni nie zabierali głosu. 
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e) Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Stąporkowa absolutorium z wykonania budżetu za 2007r. 

Radni przy obecności na sali 13 osób w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, 1 

głosem „przeciw” i 3 głosami wstrzymującymi się podjęli uchwałę Nr 

XVIII/104/2008 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Stąporkowa absolutorium z 

wykonania budżetu za 2007r. 

Ad pkt 8. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś uwagi do omawianego na wspólnym 

posiedzeniu Komisji RM projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

zamiany nieruchomości. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności na Sali 13 

osób jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XVIII/105/2008 w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie zamiany nieruchomości. 

Ad pkt 9. 

Pan Przewodniczący spytał czy są jakieś uwagi bądź zapytania co do projektu uchwały 

w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności na Sali 13 

osób jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XVIII/106/2008 w sprawie przekazania 

środków finansowych dla Policji. 

Ad pkt 10. 

Pan Przewodniczący spytał czy są jakieś uwagi bądź zapytania co do projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy Stąporków na 2008r. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności na Sali 13 

osób jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XVIII/107/2008 w sprawie zmian w budżecie 

gminy Stąporków na 2008r. 

Ad pkt 11. 

W tym momencie na obrady sesji przybyły dwie radne. Radna Agnieszka Jedynak i 

Radna Agnieszka Wojcierowska, które spóźniły się z uwagi na to, że były członkami 

komisji egzaminacyjnej w Gimnazjum Publicznym w Stąporkowie. W tym momencie 

na Sali obecnych jest 15 radnych. 

 



 5

 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Pan Burmistrz Edmund 

Wojna. 

- modernizacja  oświetlenia w gminie – na dzień dzisiejszy gmina nie posiada 

pozwolenia na budowę i modernizację oświetlenia. 

Z chwilą uzyskania takowego Pan Burmistrz stoi na stanowisku, że należy w roku 

bieżącym rozpocząć modernizację i zakończyć w ciągu trzech miesięcy tego roku. 

- modernizacja drogi w Krasnej – jest to droga powiatowa i temat ten ciągnie się od 10 

lat. Nie jest w stanie odpowiedzieć, czy powiat będzie ją modernizował, gdyż w 

ubiegłym tygodniu na konwencie Pan Starosta poinformował, że będzie składał 

wnioski aplikacyjne na ul. Południową w Końskich i odcinek 900m drogi w 

Radoszycach. Z tego co wie, droga ta była ujęta w harmonogramie, jednak to radni 

powiatowi decydują, czy będzie wykonywana. 

Jak Pan sołtys pamięta, w roku ubiegłym w spotkaniu zorganizowanym przez radę 

sołecką w Krasnej uczestniczył Pan Starosta i radna Łukomska i remont dorogi był 

obiecywany. 

- pień po ściętym drzewie w Krasnej na wysokości ośrodka zdrowia leży w pasie drogi 

powiatowej. Usunięcie pnia leży w gestii powiatu. 

- most w Lelitkowie – corocznie gmina inwestuje w remont tego mostu. Na dzień 

dzisiejszy nie jest on uwzględniony w wydatkach, ponieważ są inne ważniejsze 

potrzeby do realizacji. Stan tego mostu nie jest jeszcze taki groźny, żeby zagrażał 

bezpieczeństwu. 

- kręgi do źródełka – należy zrobić uzgodnienia z właścicielami terenu. Mogą oni 

wyrazić zgodę, bądź nie . Na dzień dzisiejszy zdania ich są podzielone. Temat w 

najbliższym czasie zostanie rozstrzygnięty. 

- przystanek autobusowy zdewastowali mieszkańcy Lelitkowa . Dlatego też sołtys i 

samorząd winni pewne sprawy w swoim sołectwie rozwiązać. Jeżeli będzie potrzebna 

farba, czy inne materiały gmina je zakupi. Pracownicy zatrudnieni w ramach 

„EKOLOG”- a,  również mogą pomóc. 

- przedszkole w Gosaniu – zarówno przedszkole jak i szkoła działa na zasadzie 

stowarzyszenia i rządzi się swoimi prawami. Rola gminy polega na realizacji uchwały 

Rady z 2007r. Oprócz subwencji oświatowej gmina pewne środki przeznacza na 
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remonty bieżące czy zakup węgla. SANEPID pozytywnie zaopiniował 

funkcjonowanie przedszkola w Gosaniu. 

- droga w Komorowie Dolnym – nie jest ona ujęta we wnioskach aplikacyjnych. 

Będzie ona budowana ze środków własnych gminy. Jest to niewielkie zadanie z 

którym więżą się niewielkie koszty. 

Sołtys z Lelitkowa – przystanek w Lelitkowie zrobiony był w czynie społecznym, ale 

się zużył. Cement z boku się wykruszył i jest dziura, eternit popękał  więc na te 

materiały należy przeznaczyć jakieś środki gminne. 

- most – wierzch był robiony, jednak w spodzie zgniły bale . Porządek z nim winien 

być zrobiony raz na zawsze. 

- drogę gminną mieszkańcy łatają sami. Nie otrzymali z gminy żadnego tłucznia. 

Pan Burmistrz – w odpowiedzi stwierdził, że spyta Burmistrza Jedynaka o poruszane 

sprawy, ponieważ to on uczestniczył w zebraniu podsumowującym działalność 

sołtysa. Jeśli natomiast chodzi o tłuczeń, nikomu kto zgłosi taką potrzebę jeszcze 

gmina nie odmówiła jego dostarczenia 

Prosi jednak o zwiększoną inicjatywę samorządu wiejskiego. Województwo otrzymało  

jest 72 mln na budowę dróg. Środki te musi rozdzielić na  102 gminy. Dlatego trzeba 

sobie wyobrazić jak jest to niewiele.  Fiszka naszej gminy została przyjęta i środki 

otrzymamy. 

Z pieniędzy gminnych będzie robiona droga w Błaszkowie. Jest już po przetargu. 

Ad pkt 12. 

Radna Agnieszka Jedynak – spytała jaka jest możliwość doprowadzenia przyłącza do 

mieszkańca Huciska, Pana Zepa. 

Pan Burmistrz – w odpowiedzi stwierdził, że jest to sytuacja skomplikowana ze 

względu na usytuowanie posesji. Ciągnięcie wodociągu od Huciska,  to nowa 

inwestycja. Budynek znajduje się bliżej Stąporkowa niż Huciska. 

Dlatego też na dzień dzisiejszy nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. Po konsultacji z 

pracownikami kompetentnymi w tym temacie będzie mógł podjąć decyzję. 

   Jeśli w tym roku gmina otrzyma środki, ogłoszony zostanie również przetarg na 

wodociąg w Janowie. 
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Radna Dorota Łukomska – wyjaśniła zebranym, że na spotkaniu w Krasnej nie 

obiecywała remontu drogi ( tak jak to powiedział Pan Burmistrz) ponieważ nie ma 

takich uprawnień. 

Obiecywała tylko w swojej kampanii wyborczej, że będzie dbała o potrzeby 

wszystkich mieszkańców, o priorytety w gminie. Na spotkanie w Krasnej pojechała w 

sprawie ośrodka zdrowia. Obiecała, że będzie interpelowała o ochronę zdrowia i o 

remont tamtejszej przychodni. 

Rada jednak  nie zabezpieczyła w budżecie środków na remont żadnej przychodni. 

Sprawdziła również, że gmina nie złożyła żadnej fiszki na środki zewnętrzne na 

remonty przychodni. 

Następnie radna zadała pytanie ilu jest lekarzy którzy są zatrudnieni na miejsce tych, 

którzy odeszli i kiedy mieszkańcy będą mieć w 100% zabezpieczoną ochronę zdrowia. 

Żeby gmina mogła prawidłowo funkcjonować i rozwijać się należy mieć ofertę 

inwestycyjną, ofertę promocyjną, harmonogram planu działań. 

Miesiąc temu została podjęta uchwała budżetowa. Po miesiącu nagle okazuje się, że 

15 tys które zostało zabezpieczone na oświatę nie są tam potrzebne i można 

przeznaczyć na coś innego. 

Dlatego nasuwa się pytanie ile jeszcze jest w budżecie środków które tak naprawdę nie 

są w tym obszarze potrzebne. 

Przykładem jest  nie wykonanie chodnika i parkingu na ul. Krasińskiego. Pieniądze na 

to zadanie zostały przesunięte na zupełnie coś innego bez wiedzy radnych. 

Radna Ryszard Łazarczyk – spotkanie w Krasnej w dużej mierze poświęcone zostało 

ośrodkom zdrowia. Myśli, że wszyscy obecni są za tym, żeby ośrodki zdrowia były 

remontowane. Zachodzi jednak pytanie skąd wziąć na to pieniądze. Na spotkaniu nie 

zostało to wypracowane. 

Jeśli natomiast chodzi o remont dróg powiatowych zadawano takie pytanie Panu 

Staroście. Nie udzielił  jednak odpowiedzi. 

Pan Burmistrz –  przypomniał, że jeśli chodzi o zatwierdzony budżet, to 30 tys. w nim 

przeznaczone jest na wymianę okien w przychodni na II piętrze. Są również pieniądze 

przeznaczone na wymianę pieca c.o. w ośrodku Niekłaniu i odwodnienie ośrodka w 

Krasnej. 
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Jeżeli mówimy o pieniądzach, to zadał pytanie radnym Łukomskiej, Makowskiej, 

Telcowej i innym, czy nie żal im jest 32 tys. wydanych na referendum. Czy radne, 

które tak się zaangażowały w referendum nie będą brały diet, żeby straty te 

zrekompensować, czy mogą to zagwarantować zebranym. 

Wynik referendum chyba wystarczająco pokazał, że nie należy skłócać mieszkańców i 

czego społeczeństwo oczekuje. 

Wracając do przychodni jeszcze raz powtórzył, że żadnego lekarza nie zwalniał. Jako 

Burmistrz może tylko powoływać i odwoływać Dyrektora SP ZOZ. Opieka zdrowotna 

mieszkańcom jest zapewniona na tyle, na ile było można to zrobić na początek. Nic 

nie zrobi się z dnia na dzień.  Jeszcze do tej pory zgłaszają się chętni lekarze do pracy. 

28 jest zwołane posiedzenia Rady Społecznej ZOZ na którym radni mogą się spytać 

jak Dyrektor który wygrał konkurs widzi dalsze funkcjonowanie służby zdrowia. 

Radna Dorota  Łukomska – uznaje, że pieniądze wydane na referendum nie były 

zmarnowane. W demokracji tak, że  każdy może wybierać, tak samo może 

odwoływać. 2.800 osób powiedziało, że nie chcą takiego burmistrza, czyli podzieliło 

jej pogląd. Pan Burmistrz powiedział, że radni winni oddać diety, to ma pytanie kiedy 

Pan Burmistrz odda pieniądze, które jest winien gminie( ok. 80 tys.)  

Radna Agnieszka Wojcierowska – stwierdziła, że stara się oceniać ludzi po tym co 

dokonali, a nie po tym co powiedzieli. Pan Burmistrz dostał od niej kredyt zaufania 

jednak wykorzystał go w gabinecie wówczas, gdy zadała pytanie co się stało z jej 

interpelacją  a Pan Burmistrz nakrzyczał na nią w obecności innych osób. 

Pan Jan Kaczmarczyk – Komendant Kom. Policji – podziękował za podjęcie uchwały 

w sprawie przekazania środków na policję. Ochrona bezpieczeństwa mieszkańców, to 

nie tylko zadanie policji, ale również władz gminy. Jest to zapisane w ustawie 

samorządowej. 

Z bezpieczeństwem w samym mieście Stąporków nie jest dobrze. Dostrzega to 

Komendant Wojewódzki i Powiatowy wspierając w dni wolne od pracy patrolami 

pieszymi.  

Pan Burmistrz - w uzupełnieniu Pana Komendanta dodał, że pomysł dofinansowania 

policji przez Samorządy powstał na naradzie u Komendanta Wojewódzkiego. 
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Jesteśmy pierwszą gminą w województwie, która taką uchwałę podjęła, za co Radzie 

dziękuje. 

Pani Skarbnik – odniosła się do wypowiedzi dotyczącej planowania budżetu. Każdy 

radny wie co zawiera plan budżetu, bo otrzymuje materiały na 14 dni przed jego 

uchwaleniem. Przesuwanie środków w budżecie w ciągu roku jest zależne od tego jak 

budżet się realizuje, jakie środki wpływają bądź nie wpływają  z zewnątrz.  

Jeżeli jakieś zadanie nie jest wykonane, to pod koniec roku – tak zezwala ustawa – 

Zarządzeniem Burmistrza środki są przesuwane w inny obszar w ramach tego samego 

działu. 

15 tys , które zostało przekazane dla policji było przeznaczone z budżetu gminy na 

nagrzewnicę do SP Nr 1 w Stąporkowie. Ponieważ to zadanie zostało wykonane z 

subwencji oświatowej, można było z tego działu bezpiecznie  je zdjąć oddając policji. 

Radna Dorota Łukomska – stwierdziła, że przy uchwaleniu budżetu była  przeciwna, 

ponieważ przewidywała i była przekonana o tym, że część założonych zadań nie 

będzie wykonana. 

Ad pkt 13. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku  Pan Przewodniczący ogłosił zamknięcie obrad 

sesji. 

 

Protokołowała:                                                     Przewodnicz ący Rady Miejskiej 

Elżbieta Purska                                                             Stanis ław Pietras 

  

 

 


